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پرونده انتخابات مجلس 
بسته شده است

معاون سیاسی وزیر کشــور گفت: به همه تخلفات 
و ادعاهای مطرح شــده در انتخابات مجلس دهم 
رســیدگی کردیم و پرونده برخــی تخلفات نیز به قوه 

قضائیه ارسال شده است.
محمدحسین مقیمی درباره علت تاخیر در برگزاری 
جلسات کمیســیون ماده 10 احزاب، گفت:  مکان 
گردهمایی اعضای خانه احزاب مشــخص شــده، 
منتهــی چون ما شــاهد ترکیب جدیــد از نمایندگان 
مجلس هســتیم باید منتظــر بمانیم تــا نمایندگان 
مجلس در کمیسیون مشخص شود و به همین دلیل 

جلسات کمیسیون برگزار نشده است.
وی درباره آخرین اخبار مربوط به رسیدگی به تخلفات 
انتخابات مجلــس دهم، گفت:  پرونــده انتخابات 
مجلس دهم در وزارت کشــور بســته شده است؛ به 
همه تخلفــات و ادعاهای مطرح شــده رســیدگی 
کردیــم و پرونــده برخی تخلفات نیز بــه قوه قضائیه 

ارسال شده است.
معاون سیاســی وزیر کشــور درباره آخرین وضعیت 
انتخاب نفر پنجم مردم اصفهان در مجلس و اینکه 
آیا نفر بعــدی در انتخابات میان دوره ای مشــخص 
خواهد شد یا خیر، اظهار داشت:  ما نظر حقوقی خود 
را اعلام کردیم و نظرمان نیز همان اســت، اما با این 
حال پرونده انتخابات مجلس دهم در وزارت کشــور 
بسته شده اســت. مقیمی تصریح کرد:  ما همزمان 
با انتخابات ریاســت جمهوری و شــوراها،  انتخابات 
میان دوره ای مجلس را در برخی حوزه های انتخابیه 

نیز خواهیم داشت.
وی درباره سرنوشــت صندوق های باطل شــده در 
برخی حوزه های انتخابیــه گفت:  صندوق هایی که 
باطل شــده اند اثری در نتیجه انتخابات نداشــته و 
بر همین اســاس نیز انتخابات همان حوزه هایی که 

برخی صندوق هایش باطل اعلام شد، تایید شدند.

هیچ ادله محکمی برای دخالت در 
انتخابات ارائه نشد

معاون سیاســی وزیر کشــور درباره برخی ادعاهای 
مطرح شده مبنی بر دخالت برخی استانداران در روند 
برگزاری انتخابات، گفت:  کسانی که موضوع دخالت 
فرمانداران و استانداران را در انتخابات مطرح کردند 
هیچ سند و ادله محکمی برای ادعای شان نداشتند 
و اساســا انتخابات مجلس دهم در عین ســلامت 

کامل برگزار شد.
مقیمی در پاســخ به این سوال که آیا وزارت کشور نیز 
در بررســی های خود به موردی کــه دال بر دخالت 
مجریان بــر روند برگزاری انتخابات باشــد، برخورد 
نکرد؟ افزود:  به مورد خاصی برخورد نکردیم؛ اگر هم 
موردی پیش آمد در همان جریان برگزای انتخابات 
تذکــرات لازم را دادیــم؛ ما از قبــل توصیه هایی به 
مجریان برگزاری انتخابات در زمینه سالم و قانونی 
برگزار کردن انتخابات و همچنین حق الناس بودن 

رای مردم داده بودیم.
وی از استارت وزارت کشور برای برگزاری دوازدهمین 
دوره انتخابــات ریاســت جمهوری در آینده نزدیک 
خبــر داد و گفــت:  اســتارت کار بــرای انتخابــات 
ریاست جمهوری نزدیک است و باید برای آن آماده 
شــویم. به گفته معاون سیاســی وزیر کشور، جدول 
زمان بندی انتخابات ریاست جمهوری دوره دوازدهم 

در آینده نزدیک اعلام خواهد شد.
وی ادامه داد:  انتخابات ریاســت جمهوری قوانین 
مخصوص خود را دارد و نیاز به اســتعفای کاندیداها 
نیست، اما داوطلبان شــوراها طبق زمان بندی باید 

استعفا دهند.

استعفای دسته جمعی
ماجرای فیش های حقوقی سرانجام منجر به استعفای دسته جمعی در صندوق توسعه ملی شد

در حالی که در چند هفته گذشته نام صفدر حسینی رئیس صندوق توسعه ملی 
به واســطه انتشــار فیش حقوقی اش در صدر اخبار )بخوانید در صدر حمله به 
دولت( قرار گرفته بود، امروز با اســتعفای دســته جمعی هیئت رئیسه صندوق 
توســعه ملی موافقت شــد. تصمیمی که در جلسه امروز هیئت امنای صندوق 
که با حضور رئیس جمهور و برای بررســی موضوع برگزار شده بود، گرفته شد. 
اتفاقــی که در نوع خود در ایران نادر اســت و البته مبارک. هرچند احتمالا این 
موضوع نیز تاثیر چندانی بر اســتفاده سیاسی مخالفان از ماجرای فیش های 
حقوقی برای هجمه علیه دولت نداشته باشد، مخالفانی که در جریان حملات 
خود ابایی از چســباندن هیچ انگی ندارند، چنان که تا ساواکی خواندن صفدر 
 حســینی که مســئولیت وزارت را نیز در سابقه خود در جمهوری اسلامی دارد، 

پیش رفتند. 

مصوبه دولت قبل، ریشه قانونی وجوه نامتعارف
اما در جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی مصوبه ای که ریشه حقوق های 
نجومی بود نیز لغو شــد. در این جلسه رییس سازمان بازرسی کل کشور و ناظر 
صندوق توســعه ملی با تشــریح فرایند پرداخت حقوق و مزایای هیات عامل؛ 
ریشــه قانونی وجوه نا متعارف پرداختی به هیات عامل را تهیه دســتورالعملی 
به اســتناد مصوبه مورخ 1390/7/17 هیات وزیران دولت قبل دانســت که 
طی آن، پیشــنهاد شماره 196 مورخ 1390/6/8 هیات امنای وقت صندوق 
توسعه ملی به عنوان ضوابط اداری و مالی صندوق تصویب و اختیارات مربوط 
بــه حقوق و مزایای اعضای هیات عامل به خود آن هیات تفویض شــده بود. 
این مصوبه دولت دهم در روزنامه رســمی مورخ پنجم اردیبهشــت ماه 1391 

منتشر شده است.
پس از این گزارش مقرر شــد سازمان مدیریت و برنامه ریزی، لغو مصوبه فوق 
الاشاره دولت دهم در خصوص اختیارات هیات عامل صندوق توسعه ملی در 

مورد تعیین حقوق و مزایای اعضای آن را با سرعت پیگیری نماید.
در این جلســه اعضای هیات امنا با تاکید بر اصل "پرهیز مدیران از تصمیماتی 
که در آن ذینفع هستند"، اجرای جدی این اصل را که در منشور اخلاقی دولت 
تدبیر و امید تصریح شــده و در ضوابط اجرایی بودجه 95 نیز بر آن تاکید شده، 
خواستار شدند. اعضای جلسه همچنین با تاکید بر ضرورت انجام وظیفه بهنگام 
مراجع نظارتی در هشــدار و اعلام رفتارهای خــلاف قانون و یا غیر متعارف به 
مبادی مسئول و همچنین برخورد شایسته مدیران با رفتارهای مغایر روح قانون 
و یا ناســازگار با عدالت؛ هر گونه استفاده سیاسی و جناحی از موضوع پرداخت 
های نا متعارف را موجب لطمه به سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی دانسته و 

خواستار دقت رسانه ها در این زمینه شدند.
در این جلســه علاوه بر رئیس جمهــور، علی طیب نیا وزیر امــور اقتصادی و 
دارایی، حجت الاسلام محمدجعفر منتظری دادستان کل کشور، بیژن زنگنه 
وزیــر نفت، علی ربیعی وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی، ولی الله ســیف رئیس 
کل بانک مرکزی و ناصر سراج رئیس سازمان بازرسی کشور ، جلال پور رییس 

اتاق بازرگانی نیز حضور داشتند.

دستگاه ها به پرداخت های غیرمتعارف حساسیت نشان دهند
از سوی دیگر در پی ارسال نامه معاون اول رییس جمهور به رهبر معظم انقلاب 
مبنی بر درخواست همکاری و مشارکت همه دستگاه ها و نهادهای عمومی کشور 
با دولت در ایجاد انضباط به ویژه در امور مالی و رعایت کامل قوانین و مقررات و 
حرکت بر مدار قانون، مقام معظم رهبری به نامه دکتر جهانگیری پاسخ دادند .  
رهبر انقلاب در این نامه نوشته اند: »کلیه دستگاه ها موظفند نسبت به پرداخت 
های غیرمتعارف حساسیت نشان دهند و قاطعانه با موارد تخلف برخورد کنند. 
دفتر هم موظف است ضوابط مصوب دولت را در مجموعه های وابسته به خود 
مورد توجه و امعان نظر قرار دهد«. گفتنی است، دکتر اسحاق جهانگیری معاون 
اول رییس جمهور در تاریخ 25 /3 /95 با ارسال نامه ای به رهبر معظم انقلاب 
اســلامی با تاکید بر اینکه دولت یازدهم از ابتدای اســتقرار، اهتمام ویژه ای به 
ایجاد انضباط بویژه در امور مالی و رعایت کامل قوانین و مقررات و حرکت بر مدار 
آن داشته است و چنین موضوع مهمی را از جمله مهمترین ماموریت های خود 
تلقی کرده است، به گزارش اخیر مجلس شورای اسلامی درخصوص تحسین 
رویکرد قانونمدارانه دولت و نیز گزارش های دیوان محاســبات که حاکی از این 
باور اساسی در دولت است، اشاره کرده است. دکتر جهانگیری در بخش دیگری 
از این نامه یادآور شده است، از اواسط سال گذشته با دریافت اطلاعاتی از برخی 
پرداخت های غیر متعارف که هرچند غالباً مســتند به تصمیمات مراجع قانونی 
است ولی غیر عادلانه و همراه با تبعیض است،  موضوع بررسی و مقررات محدود 
کننده ای پیشنهاد گردید که پس از بررسی و تصویب در هیأت وزیران، مقرر شد 
که در ضوابط اجرایی بودجه سال 95 ذکر شود. علاوه بر این، بندهای محدود 
کننده دیگری نیز که به شکل سخت گیرانه ای پرداخت حقوق، مزایا، پاداش و 
وام در دستگاه های اجرایی و شرکت های دولتی را ضابطه مند و محدود می کند 
و ذی نفعان را از تصمیم گیری درباره خویش بطور کامل منع می نماید در ضوابط 

اجرایی بودجه سال95 به تصویب هیأت وزیران رسید و ابلاغ شد.
معــاون اول رئیس جمهور همچنیــن در بخش پایانی نامه مذکور ضمن تاکید 
بر ضرورت اجرای بند 19 سیاســتهای کلی اقتصاد مقاومتی و رویکرد اساسی 
دولت در این زمینه و با توجه به اینکه بنگاه های دولتی مانند بانک ها، بیمه ها 
و شــرکت های تولیدی و صنعتی وابســته به دولت در همتــرازی با بنگاه های 
مشابه تحت مدیریت نهادهای عمومی هستند و ایجاد هرنوع مقرره و انضباطی 
باید شــمولیت فراگیر برای همه بنگاه های مشابه داشته باشد، اهتمام و عزم 
جدی دولت برای رسیدگی و سامان بخشی و اصلاح قوانین و مقررات تبعیض 
آمیز و رفع کاســتی در مقــررات و نیز پایان دادن بــه بی انضباطی ها و برخورد 
جدی با تخلفات را یادآور شــده و از مقام معظم رهبری درخواست کرده بود که 
بــه منظور حمایت از مدیران پاک دســت و قانع و حفظ منابع انســانی و پرهیز 
از رواج حــس بــی اعتمادی به نظام مدیریت کشــور در میان مــردم )به دلیل 
برخــی کاســتی های مزمن و دیرینه( کــه مغایر امنیت ملــی و منافع عمومی 
جامعه اســت، رهنمودی مبنی بر لزوم همکاری و مشارکت همه دستگاه ها و 
نهادهای عمومی کشــور با دولت در این مبارزه جدی و پرهیز از ترویج و اشاعه 
رفتارهــای تحریک کننده و برخی فضا ســازهای رســانه ای صــادر فرمایند.

برای حقوق ها سقف تعیین می شود
اما در روزهای گذشته اخباری منتشر شد مبنی بر اینکه حداکثر دریافتی مدیران 
عامل بانک ها 19 میلیون و 500 هزار تومان و حداکثر دریافتی ماهانه مدیران 
عامل شــرکت ها 11 میلیون و 200 هزار تومان باشد. موضوعی که امروز وزیر 
اقتصاد درباره آن توضیح داد. علــی طیب نیا درباره خبرهای مربوط به تعیین 
ســقف بــرای حقوق مدیران دولتی به ایســنا گفت: بله تعیین ســقف حقوقی 
مدیران طبق آنچه گفته شد مطرح شده، ولی پیشنهاد دولت یا مجلس نیست. 
تعیین ســقف حقوقی برای مدیران را من به شــرکت ها ابلاغ کرده ام که سقف 
پرداخت ها فعلا محدود شود تا تصمیمات اساسی در زمینه موضوع پرداخت ها 
اتخاذ و اعمال شــود. وی همچنین  بیان کرد:  برنامه ما این است که منطبق 
با شــاخص های »کارآمدی« و »عدالت«، نظام پرداخت را ساماندهی کنیم تا 

مشکلات نظام پرداخت در کشور حل شود.

ریشه پرداخت های نامتعارف در قوانین است
در عیــن حــال قائم مقام وزیر کشــور در اظهاراتی با تأکید بــر اینکه ماجرای 
فیش های حقوقی جنگ روانی اســت، ریشــه پرداخت هــای نامتعارف را در 
قوانین و مقررات دانست. حسینعلی امیری در مورد نحوه مطرح شدن ماجرای 
فیــش هــای حقوقی با بیان اینکه مســأله مهم در این قضیه عدالت اســت، 
اظهار داشــت: من با این شــکلی که جنجال شــود و فضای روانی نامناسب 
ایجاد شــود موافق نیســتم. معتقدم که این بحث فیش های حقوقی چیزی 
نبوده که در دولت فعلی ایجاد شود. بخش قابل توجهی از آن ریشه در قوانین 

و مقررات دارد.
سخنگوی وزارت کشور تصریح کرد: سال های سال است که عده ای با همین 
قوانین و مقررات حقوق را دریافت کردند. اشــکالی که داریم در نظام پرداخت 
است. متأسفانه نظام پرداخت در کشور ما یکسان نیست. قانون خدمات کشوری 

آمد که نظام پرداخت را یکسان کند؛ اما در عمل این توفیق حاصل نشد.
وی افزود: البته جدای از قوانین و مقررات مشکل دیگر بر سر راه این موضوع 
این اســت که بخشی از پرداخت های کشور ما مثل مؤسسات مالی و بانکی بر 
اســاس قانون تجارت پرداخت صورت می گیرد. قانون تجارت نیز مشــکلات 
فروانی دارد و ساز و کار پرداخت ها در این قانون با سایر موارد متفاوت است. به 
همین دلایل من معتقدم که متأســفانه مطرح شدن فیش های حقوقی جنگ 

روانی است و این نه سزاوار و نه مطابق عدالت و انصاف است.
امیــری همچنین در مورد راه صحیح مقابله با پرداخت های نامتعارف با تأکید 
بر ضرورت آســیب شناسی این موضوع گفت: مطرح شدن این موضوع باعث 
شــد که مسئولین امر از جمله مجلس شورای اسلامی، دولت، شخص رئیس 
جمهور و به ویژه در رأس مقام معظم رهبری موضوع پرداخت های نامتعارف، 
مقررات متفاوت و یکســان نبودن پرداخت ها را در دستور کار قرار دهند و یک 
آســیب شناســی در این مورد اتفاق بیافتد. اما معتقدم که نباید این مســائل را 
سیاسی و جناحی کرد، بلکه باید منصفانه و در یک فضای کاملا آرام و منطقی 

به این قضیه پرداخت.

فقر سر منشأ بسیاری از ناهنجاری های اجتماعی است
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با بیان اینکه همه ی بخش های جامعه در شرایط فعلی به ایثار و گذشت نیاز دارد، افزود: ایثار ردای مقدسی است که هر کس بر دوش خود بگیرد، خداوند او را هدایت 
می کند. آیت الله هاشــمی رفســنجانی پیش از ظهر امروز در دیدار اعضای »جمعیت خیریه کارآفرینان تارا« با ابراز خرسندی از فعالیت خودجوش انجمن ها و گروه های خیریه مردمی در جامعه، در خصوص 
طرح بیمه تأمین اجتماعی همگانی که در دولت سازندگی مطرح شده بود، گفت: پس از پایان جنگ و آغاز دوران سازندگی و ترمیم خرابی های کشور، نکته ی مهمی درباره تأمین اجتماعی انسان های نیازمند 
به ذهنم رسید که پس از بررسی های اولیه دریافتم که در کشورهای اسکاندیناوی به خوبی جواب داده است. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، در ادامه با بیان اینکه فقر سر منشأ بسیاری از ناهنجاری های 
اجتماعی می شــود، گفت: در اســناد مذهبی خیلی صریح آمده اســت که فقر و کفر برادر یکدیگر هستند و وقتی فقری به جامعه رفت، کفر به دنبالش می رود. وی به روایتی از امام صادق )ع( اشاره کرد و گفت: 
ایشــان از صیادی پرســید، بیشــتر چه حیواناتی به دام صید تو گرفتار می شوند؟ صیاد در پاسخ گفت: حیواناتی که بچه  دارند و به دنبال غذا برای بچه های خود هستند. این نشان می دهد که افراد نیازمند 

و فقیر بیشتر در معرض آسیب و خطر هستند.

سیاسی
1395 مــاه  تیــر    12  شــنبه 

پیگیری روز

بیوتروریسم روی میز کمیسیون امنیت ملی 
یک عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از بررسی پرونده بیوتروریسم در جلسه فردای 
این کمیســیون خبر داد.  محمدجواد جمالی در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: با توجه به اظهارات دبیر شورای عالی 
امنیت ملی در مورد ورود به موضوع بیوتروریسم کمیسیون امنیت نیز فردا در اولین جلسه خود بررسی این بحث را در 
دستور کار دارد. موضوعی که در زمره موارد پدافند غیر عامل و جنگ های نوین می گنجد. به گفته وی این موضوع در 
حیطه بحث های امنیتی و پزشکی است و با توجه به این که آقای طالب زاده و آقای نوباوه مدعی ترور بیولوژیک شده اند 
و این موضوع موضوع مهمی به شمار می آید این کمیسیون در جلسه یک شنبه آن را مورد بحث و بررسی قرار می دهد.

همچنین رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور از آمادگی سازمان متبوعش برای همکاری با وزارت اطلاعات در راستای مقابله با »بیوتروریسم« 
خبر داد. ســردار غلامرضا جلالی رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور، درباره روش های جدید دستگاه های جاسوســی بیگانه در ترورهای 
زیســت محیطی)بیولوژیک( و احتمال تهدید مســئولان کشور از این ناحیه، اظهار کرد: مسئول رســیدگی به امور بیوتروریسم، وزارت اطلاعات 
اســت که وظیفه کشــف تروریســم و مســائل امنیتی را بر عهده دارد. وی افزود: در بنده »ج« ماده 206 قانون برنامه پنجم توســعه آمده اســت 
که وزارت اطلاعات مســئول رســیدگی به امور بیوتروریسم اســت. رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشــور با بیان اینکه تاکنون وزارت اطلاعات 
درخواســت کمکی در این زمینه از ســازمان پدافند غیرعامل نداشــته اســت، گفت: با این حال ســازمان پدافند غیرعامل برای همکاری در این 

زمینه آمادگی کامل دارد.

سوژه روز

اعلام آمادگی 100 نماینده برای فراکسیون اعتدال
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی از تشکیل فراکسیون اعتدال بعد از تعطیلات فعلی نمایندگان مجلس 
دهم خبر داد و گفت: تاکنون 100 نماینده از دو فراکسیون ولایت و امید برای حضور در این فراکسیون اعلام آمادگی 
کرده اند. غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی درباره تشــکیل ســومین فراکسیون در مجلس دهم افزود: اعضای هیات 
موســس فراکسیون اعتدال 20 نفر هستند. وی با بیان این که این فراکسیون مشی اعتدالی در پیش خواهد گرفت، 
ادامه داد: در ابتدای تشــکیل مجلس دهم بنا نبود که ما عضو فراکســیون ولایت شــویم، بنا بود که همه کسانی که 
خواهان ریاست آقای لاریجانی بودند در کنار هم جمع شوند و به اجماع در این خصوص برسند. این نماینده مجلس 

دهم یادآور شد: اصلا قرار نبود که فراکسیون ولایت شکل بگیرد، قرار بود بعد از ریاست علی لاریجانی در این راستا صحبت کنیم، در این راستا تخلف 
تشکیلاتی صورت گرفت، عده ای سوء استفاده و مصادره به مطلوب کردند.  جعفرزاده ایمن آبادی دلیل تشکیل فراکسیون اعتدال را تندروی های 
دو فراکسیون امید و ولایت دانست و اظهار داشت: این دو فراکسیون تندرویی هایی را دارند، اما مشی ما اعتدالی است. از این رو به دنبال استقلال 
هســتیم. وی افزود: اعضای این فراکســیون کسانی هستند که نه در فراکسیون امید هستند و نه در فراکسیون ولایت. در واقع بعضی از نمایندگان 
به دلیل کم لطفی هایی که در دو فراکسیون شده و تمامیت خواهی آنها به دنبال تشکیل فراکسیونی هستند. این نماینده مجلس با بیان اینکه مشی 
فراکسیون مستقلین کاملا اعتدالی است، یادآور شد: اعضای فراکسیون مستقلین در انتخابات ریاست مجلس از آقای لاریجانی حمایت می کردند 

اما در بقیه ارکان هیات رئیسه حامی لیست امید بودند و در واقع از هر دو فراکسیون خواهند بود.


